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Paryă,dnia 2.6.1919.

niemieckiego ataku na Polską'przxjnują nawet naj-

przychylniejsze nam koła francuskie z pewnem charakterystycznem

niedowierzaniem.Zdołałem stwierdzić,że raporta poufne praydzi e-

lonych do armji naszej oficerów frąnguąkśchrróżnią się pod tym

 

względem od naszych informacji i że przeważa W nich zapatrywa-

nie,jakoby atak niemiecki był narazie wykţgpzonyu.“atouiast

поecc

uważają oni zbrojny opór w razie konieczności oddania Polsce
"Æ. s ій

Górnego SLaska oraz posiadanych jeszcze przez Nîèàëéw obszarów

polskich,nietylko jako prawdopodobny ,lecz nawet zupełniepewny

i z nim się też liczą.Jednak nie można twierdtié,aby do odebra—

nia tych prayobiecanych tylko narazie przez traktat pokojowy te-

renów ktokolwiek tu nazbyt chętnie pomagać rzeczywiście by pra-

gnął.Wszelkie bardziej alarmujące wiadomości o niemiecki pro-

wokacjach są nawet znamiennie konfiskowane.Robię co możliwe,aby

transporty nasze przyśpieszać i materjał najpotrzebniejszy Wy-

syłać przedewsz_stkieu.Transporty”gm nigji_ąĄoqieckiei karabi-

nowej idą ciągle,a transport .;;;;553;_£i;mieckiej działowej

/70.000 strzałów / rozpoczynamy 5-go b.m.Należałoby tylko zarzą-

dzió,jaka część owych transportów miałaby być albo z Łodzi do

Pozgggłgwgkigrauaną,ślbe też nawet wcześniej w którejś z Wielko-

polskich stacji odczepioną.Proszę o rychły telegram w tej spra-

wie.Nowe i dobre maski gazowe /100.000 / są już również w zała-

dowaniu i pójdąprzez éţsţţjq juă jutro,/Przez Stacje Dizier/

Pokazało się,że tanki dla ji jenerala Hallera przez-

 

naczone,były w większej części zanadto z
  

i dlatego bez-

wartościowe.?bleciłem ich dokładne źggg;;;;~i ;Śrządziłeu,aby

wrazie potrzeby zupełnie nowymi zastapiono,gdyă szkoda wozić

tak daleko takie instrumenta już nadwerężone,a Wi@c dla nas

do natychmiastowego użytku niezdatne.Ponieważ 70 zupełnie nowych

tanków stoi właśnie do odbioru w fabrykach odnośnych ,można
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liczyć,że się owe transporta wskutek tej koniecznej zamiany

wcale nie opóźnią.

W przesyłaniu depesz szyfrowanych proszę kazać nawet

w stylizacji zachowywać należytą wstrzemięśłiwość
„gdyż mamy

podejrzenie ,żeszyfr nasz wogskowy jest tuts)

 

już znanym.Byłoby wskazanemuzywać tylko szyfruukomblnowanyçh,

gdyż wobec konieczności udzielania nieraz informacji szyfrem

nadsyłanych staje się możność cdtworzon1a całego szyfru prze-

cież łatwiejszą,choć sztucznem przestawieniem zdan i wyrazów

umyślnie to odcy frowpmanie naturalnie się utrudnia.PonieWaż

Niemcy telegramy nasze również przejmują musimy być podwójnie

ostrośnymi i liczyć się 2 dość znacznem prawdopodobieństwem

niepowołanego odszyfrowania każdego przez dłuższy czas nie-

zmienianego stałego szyfru.

Wobec pewnego sztucznego podbijania znaczenia wielko-
temine

rosstk1ch sukcesow przeciw bolszewikom,rosną we Francji sza

 

se tych dawnych tutejszych przyjaciół, @ tak jeszcze poważnych

a w1ęc(£edtrzyuywanvch z konieczności dłużników. Ciekawymi

są wobec tego widoczne zabiegi angielskie i zdaje mi się,że

teraz,gdy Anglja pokazała, jak nas bardzo dotkliwie szykanować

może,byłaby skłonną wiele nam prayznaé,gygydbyśmy właśnie na-

wiązywanie tych nici wojskową drogą zapoczyn311.W1e1uof1cer6w

anglelsklch i amerykansk1ch zabxeva Juz tuta] o zaszczyt służ-

 

by w i Јак“Polsklenchoćby tylko na czas walki z Nlencanl,

a gdybÿbny choć żxłkx kilku z nich przy3ąć rzec7yw1 Scie mo-

gli, to zaragMşşţ;;…ţB—gîţggţiaxîvzajsu
ne ułatwićbySlędało.

Decyzja taka,powzięta za zupełną zgodą Marszałka Pocha,nie

mogłaby też wzbudzić draśliwości francuskiej,2 którą zresztą

liczyć się ciągle musimy.

Pomagaliśmy tutaj możliwie energicznie w sprawie dal-

szej jazdy podpułkownikowi Połarskiemu,dążącemu do Finlandji

gdyż pośpiech dla niego rzeczywiście jest wskazanym .Zato nie

bardzo ufam,aby nasza komisja zakupna koni w Auervce,przybvła

№№
eear

tutaj przedwczoraj, mogła
mieć szanse powed7en1a.SpecJalnle

ros neoane

znający te stosunki Polski . hodowca koni w Ameryce pan Jechal-
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ski utrzymuje wprawdzie,że koni jest tam mnóstwo i tanio się

: је nabywa, ale przyznać musiał,że W czasie transportu ginie ich

bardzo wiele.Szkoda to znaczna,âe francuzi wszystkie konie ame-

rpkauskie tu przed nami wykupili,ale myślę ,że pilnując tej

sprawy specjalnie,niebawem z armji operacyjnej,tak angielskiej

jak amerykańskiej dość koni kx jeszcze wydostać by można.,

Spraqgśwysyłki możliwie dużej_ilości autôw ciężarow:ch

pilnuję również,a chociaż z Francji niewiele ich wydobyć już

można,to jednak z zapasów amerykańskich dla nas odpowiednie j-

szych znaczną ilość jeszcze zakupić będzie można.

Rozwadowski m.p.

Za [%:-11253: Generał pporucznik
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